
Zápis z kolegia děkana ze dne  18. 11. 2019

Přítomni: dle prezenční listiny

Program:
I. Informace děkanky
II. Věda a zahraniční styky
III. Studijní záležitosti a organizace
IV. Informace a rozvoj
V. AS FPF
VI. CMT
VII. Ekonomické záležitosti
VIII. Různé

K zápisu z posledního jednání KD nebyly vzneseny žádné připomínky.

I. Informace děkanky  
1. Zápis z KR

I.1.  NAÚ  –  Přezkumná  komise  NAÚ  zamítla  odvolání  SU  proti  rozhodnutí  Rady  NAÚ  
o  neudělení  institucionální  akreditace  SU.  Všechny  relevantní  materiály  byly  zaslány
členům KR,  VR SU a  Správní  rady SU.  Rovněž  byli  informováni  členové hodnotících
komisí.

I.2.  MŠMT  – žádost o připomínkování novely Zákona o VŠ – FPF nemá k tomuto návrhu
připomínky.

I.3.  GAČR – za FPF nejsou k dosavadnímu fungování grantové agentury žádné výhrady.
I.4.  Změna Statutu SU  – od 1. 12. 2019 bude vytvořeno nové místo prorektora pro strategie.

Do této funkce bude jmenován doc. Gondol, jehož na postu prorektora pro studijní a sociální
záležitosti  ke  stejnému  datu  nahradí  dr.  Koštuříková.  V této  souvislosti  dojde  mezi
jednotlivými prorektory k přeskupení pravomocí a následně také ke změnám ve struktuře
rektorátu.  První změnou bude zrušení Oddělení vztahu s veřejností  a vytvoření Oddělení
komunikace, a to s platností od 1. 1. 2020. Další org. změny budou realizovány na základě
proběhlých auditů v průběhu roku 2020.

I.5.  Hodnocení  akademických  pracovníků  –  MŠMT  zveřejnilo  oficiální  dokumenty
k Metodice  hodnocení  výzkumných organizací  v segmentu  VŠ.  SU počítá  s 9ti  členným
hodnotícím panelem. Vedoucí součástí byli požádáni o nominace a CV do  22. 11. 2019  a
rovněž o sdělení  koordinátora hodnocení  202, se kterým bude tato záležitost  na jednotl.
součástech řešena (za FPF to bude prod. Rykalová).

I.6.  Mezinárodní poradní sbor  – vedoucím součástí  byl zaslán návrh Směrnice rektora ke
zřízení Mezinárodního poradního sboru s žádostí o připomínkování.

I.7.Projekt ESF – probíhá průběžné hodnocení dosavadních výstupů řešení projektu. Hlavním
řešitelem zůstává pror. Gongol.

I.8.NAÚ –  Rada NAÚ udělila akreditaci bakalářskému profesně zaměřenému SP Informatika a
angličtina na  dobu 10 let.  Žádost  o  udělení  akreditace doktorských studijních  programů
Autonomní systémy a Autonomous Systems byla stažena na základě doporučení doc. Ing.
Petra Sosíka, Dr.,  pověřeného garanta,  a doc. RNDr. Luďka Ciencialy, Ph.D., vedoucího
Ústavu informatiky.

I.9.Pojištění  – byla ukončena veřejná zakázka na pojistitele, jímž je jako v minulých letech
pojišťovna Kooperativa.

I.10. Elektronické schvalování závazků – projednávání 4 návrhů směrnic, jejich úprava
souvisí s přechodem na elektronické schvalování závazků. 

I.11. Kolektivní  vyjednávání  –  otevření  problematiky  Kolektivní  smlouvy  SU  a
Pracovního řádu SU. Dané materiály budou předloženy odborovým organizacím.

I.12. Implementace IS – děkanka poděkovala za spolupráci při implementaci nového IS
jmenovitě Ing. Šimečkové, Mgr. Markové a Mgr. Noskovi a jeho týmu.



I.13. Statutární  zástupce  FPF  SU  –  děkanka  Korbelářová  potvrdila  jmenování
s účinností od 16. 9. 2019 proděkanku Rykalovou statutární zástupkyní děkanky.

2. Akreditace
3. Doplňující informace k podávání žádostí o akreditace doktorských studií. Po zkušenostech

s hodnocením žádosti  o  akreditaci  SP Autonomní  systémy děkanka apeluje,  aby si  byly
všechny ústavy s touto ambicí vědomy, že hodnotící komise nejsou při hodnocení dr. SP
benevolentní. Žádá vedoucí ústavů, které hodlají v r.  2020 chystat předložení dr. SP, aby
děkance  sdělili,  zda  ověřili  reálnost  akreditování  v souladu  s metodickými  pokyny  a
požadavky NAÚ. 

4. Předkládání žádostí o akreditace SP – p. prod. Matejko-Peterka připraví písemně postup
podávání  na  fakultě.  Do  té  doby  platí,  že  jakýkoli  materiál  související  s akreditací  SP,
připravený na ústavech k postoupení na AS FPF, VR FPF, RVH nebo po schválení na tomto
grémiu  rektorovi  k postoupení  na  NAÚ,  musí  být  zúřadován  s průvodním  dopisem  
v elektronické úřadovně cestou děkanátu. Odcházet bude na některý z výše uvedených
orgánů po odsouhlašení proděkanky pro studijní záležitosti.

3. Otevření Unisféry
Poděkování  všem,  kteří  se  na  organizaci  této  akce  podíleli.  Z důvodu  omezené  kapacity  bude
pozvání pracovníků fakulty a univerzity do těchto prostor probíhat postupně.

4. AS SU
Na programu 19.  11.  2019  je  naplánováno  projednání  organizační  změny  –  vznik  Fyzikálního
ústavu. Pokud bude změna schválena, na nejbližší jednání AS FPF bude předloženo ke schválení č.
j.  -
I. změna Statutu Slezské univerzity v Opavě Filozoficko-přírodovědecké fakulty v Opavě.

II. Věda a zahraniční styky
1. Hodnocení jednotlivých pracovišť
Pror. Engliš dopisem upozornil na střet zájmů týkající se zahraničního člena jmenované hodnotící
komise pro oblast Fyzika a na nevhodnost zařazení domácích odborníků do komise (sic!). 
Děkanka upozornila, že zařazení domácích – v tomto případě jednoznačně uznávaných  odborníků -
je v souladu s vnitřními předpisy fakulty schválenými RVH. Střet zájmu bude řešen ve spolupráci
s prof.  Stuchlíkem  (pověřen  vedením  ÚF),  který  byl  v souvislosti  s nutností  navrhnout  jiného
zahraničního člena hodnotící komise požádán o důsledné prověření nominací a s nimi spojených
inkriminovaných údajů.  Děkanka dále upozornila,  že je za dané situace nereálné zajistit  průběh
hodnocení pracovišť v oblasti Fyzika v roce 2020. Věc bude dále řešena po rozhodnutí AS SU ve
věci vzniku FÚ. 

2. Hodnocení 2020
Hodnocení  podle  nové  metodiky  17+  bude  probíhat  ve  třech  modulech,  povinností  fakulty  je
připravit sebeevaluční zprávy v modulu 3. Ústavy budou vyzvány k dodání informací,  T.: do 13.
12. 2019.

3. Agenda zahraničních styků
Erasmus 3 – pozvánka na seminář K2 Strategická partnerství zaslaný z Prahy 9. 12. Přihlášky prosí
proděkanka posílat Mgr. Knoppové.

4. Erasmus
Ústavy  byly  upozorněny,  že  je  jejich  povinností  informovat  zahr.  oddělení  (Mgr.  Knoppovou)
ohledně příjezdů v rámci Erasmu, nejpozději den před příjezdem zahraničního pracovníka. Po jeho
odjezdu je rovněž nutno zaslat potvrzení Mgr. Knoppové.



III. Stud. záležitosti a organizace
1. Akreditace
Schválení SP Informatika a angličtina, poděkování za zpracování. 

2. Počty studentů
Do 31. 10. stav v 1. ročníku 658 studentů, celkem na FPF 1495 studentů.

3. Přijímací zkoušky 2019/20
Prosba na ústavy, které realizovaly vlastní přijímací zkoušky, aby dodaly p.  bc.  P.  Mlíchovi  ke
zveřejnění testy z letošního roku se zaškrtnutím správné odpovědi, statistiky a také vzorové testy
pro následující akad. rok.  T: 30. 11. 2019.

4. Studijní plány
Začátkem prosince 2019 budou osloveni garanti nově akreditovaných SP, aby přidali do IS stud.
plány a také o nich zavedli všechny potřebné informace. Nový IS je nastaven tak, že  v něm může
pracovat pouze garant příslušného SP. V případě problému kontaktovat p. Vlhu. T.: do 20. 12.

5. Koncepce vývoje studijních programů
Poděkování všem vedoucím za zaslané podklady a za dodržení termínu.

6. Přijímací zkoušky SP Angličtina a informatika
Byla stanovena kritéria pro přijímací zkoušky:

 Informatika – bez přijímacích zkoušek.
 Angličtina – bez přijímacích zkoušek.

IV. Informace a rozvoj
1. Přijetí  na místo referenta Mgr.  Ing.  Machovského – návštěva ústavů v rámci  zjištění  zájmu  
o podávání projektů a potřeb financování obecně.

2. Hodnocení ak. pracovníků
Bude použita stejná tabulka jako vloni, bude zasláno do 22. 11. 2019, termín pak do 10. 12. 2019.

3. Unisféra
V pondělí 18. 11. 2019 dopoledne proběhla tisková konference ke slavnostnímu zahájení provozu
Unisféry.  19.  11.  2019  proběhlo  slavnostní  zahájení,  další  zahájení  pro  zaměstnance  budou
uskutečněna 4. 12. 2019 a 11. 12. 2019 ve 14:30, rezervace nutná, pokyny budou zaslány mailem.

V. AS FPF
Dr. Vojtal - 19. 11. proběhne zasedání AS SU v Karviné, na jehož programu je kromě jiného jednání
o zřízení Fyzikálního ústavu. 2. 12. se uskuteční řádné zasedání AS FPF.
Mgr. Ondřej Durczak – informace o rezignaci člena stud. komory BcA. Filipa Košťálka, kterého by
měl nahradit Jiří Dobrý. 



VI. CMT
1. Týden vědy a techniky Akademie věd ČR 
Poděkování všem, kteří na akci participovali včetně těch, kteří tuto akci zajišťovali v Galerii Breda: 
ÚF, ÚBK.

2. Žádost o pravidelné dodávání informací o akcích, které se na ústavech konají  
Data shromažďuje Bc. Veronika Kociánová z CMT, která má zároveň na starosti sociální sítě FPF.

3. Reklama
CMT zadalo reklamu v deníku SME na Slovensku, v Učitelských novinách a v příloze MfDnes
Kam po maturitě.

4. Odhalení sochy Srdce studentstva 
Za FPF značná účast, poděkování za zájem.

5. Reklamní předměty – k dispozici u Mgr. Urbánkové; ze strany ústavů je potřeba specifikovat
požadavek se stručným zdůvodněním (akce, účel propagace) mailem na adresu jmenované.

6. Minigaudeamus
CMT  +  ÚI  se  v pátek  22.  11.  2019  účastní  „minigaudeamu“  na  Všeobecném  a  sportovním
gymnáziu v Bruntále.

VII. Ekonomické záležitosti
1. Zahájení elektronického schvalování závazků a změna organizace účetní agendy

 Tajemník informoval KD o zahájení elektronického schvalování závazků (faktur) opavských
součástí ke dni 15. 11. 2019. Prakticky to znamená, že jsou všechny došlé faktury předávány
na ekonomické a účetní oddělení rektorátu, kde je pořízena jejich elektronická podoba v
MAGIONU, následně jsou ekonomy na součástech doplněny potřebné údaje a následuje
elektronický  schvalovací  proces,  který  probíhá  obdobně  jako  elektronické  schvalování
objednávek.

 Dochází  také  k  15.  11.  2019  ke změně  organizace  účetní  agendy,  na  rektorát  přechází
pracovnice  fakulty  paní  Alena  Procházková,  paní  Pavla  Boželníková  a  paní  Kamila
Skřejpková,  které  zajišťují  stejný  rozsah  služeb  pro  opavské  součásti,  ale  již  z úrovně
rektorátu. Pokladna bude nyní fungovat v prostorách objektu rektorátu Na Rybníčku 1. 

2. Změna předpisů
Od 15. 11. 2019 dochází i v souvislosti se zavedením elektronického schvalování závazků a změnou
organizace účetní agendy k úpravě čtyř předpisů SU, kterými jsou: 

Vnitřní kontrolní systém, SR 8/2019.
Oběh a zpracování účetních záznamů, SR 7/2019.
Sestavování rozpočtu a sledování výsledků hospodaření, SR 6/2019.
Zásady poskytování mimořádných odměn, SR 6/2019.

Tajemník  požádal  vedoucí  pracovišť,  aby  věnovali  zvýšenou  pozornost  změně  používaných
formulářů,  které  jsou  přílohou  nových  předpisů  (např.  průvodka  ke  smlouvě,  žádost  o  vydání
zálohy, likvidační list k dokladu, návrh na poskytnutí mimořádné odměny apod.)

3. Rezervace učeben
Tajemník  upozornil  v souvislosti  s realizací  aktivit  nad  rámec přímé výuky v učebnách FPF na
nutnost  jejich  rezervace  v  IS  SU,  aby  nedocházelo  k souběhu  akcí  z důvodu  jejich  chybějící



rezervace v IS SU. V případě, že k tomu dojde, bude mít vždy přednost akce, která má zajištěnu
rezervaci v IS SU. Doporučuje u každoročně se opakujících akcí provádět rezervace v dostatečném
předstihu. 
VIII. Různé:
prof. Korbelářová – proběhla úspěšná akce - konference Média a společnost organizována FVP ve
spolupráci s FPF. Zařazena byla do sítě Kongresu českých polonistických studií, proběhla za účasti
konzulky  PR.  Poděkování  všem,  kteří  se  podíleli  –  Mgr.  Horsáková,  doc.  Siostrzonek,  Mgr.
Petrásek, Mgr. Urbánková, Mgr. Kunčíková ad. Rovněž patří dík vedoucím ústavů a pedagogům,
kteří  poslali  své studenty.  Další,  tedy 5.   ročník MaD 2020 zřejmě organizačně přejde na naši
fakultu.

doc.  Cienciala –  4.  a  5.  12.  se  na  ÚI  uskuteční  workshop Informatika  v praxi,  účastni  budou
odborníci z firem.

prof.  Stuchlík –  na  ÚF  se  ve  dnech  21.-23.  11.  bude  konat  workshop  CREDO,  financovaný
Visegradským projektem, a věnovaný detekci částic s extrémně vysokými energiemi netradičními
metodami. 

dr. Dluhošová – na ÚLGaT probíhá v týdnu od 18. do 22. 11. mezinárodní gastronomický workshop
za účasti zemí východního bloku; finální fáze přestavby Gastrocentra.

doc. Janák –  informace  o  mezinárodním  workshopu  14.-15.  11.  2019,   konaném  v  rámci
grantového  projektu  "Historická  krajina  na  pomezí  Slezska  a  Moravy“ (program  na  podporu
aplikovaného výzkumu a experimentálního vývoje národní a kulturní identity na léta 2016 až 2022 -
NAKI II).  Na ÚA přednášel  prof.  dr  hab.  Józef  Szykulski  -  Instytut  Archeologii  Uniwersytetu
Wrocławskiego. Další přednáška -  Badania archeologiczne w Mongolii 2015/2016. Perspektywy
wspólpracy Uniwersytetu Wrocławskiego i Śląskiego Uniwersytetu w Opawie w Mongolii i cele
badawcze w latach 2020-2022 konaná v Krakově.

dr. Gráf – akce na podporu studia na ÚF 3. 12. 2019, další pokračování semináře pro studenty SŠ –
Thank Good It´s Astrophysical Friday – akce se bude konat 13. 12. 2019 dopoledne na Hauerově 4.

Úkoly:
Hodnocení 2020 (II-2) ved. ústavů do 13. 12.
Přijímací zkoušky – testy 2019/20 (III-3) ústavy realizující vl. př. zk. do 30. 11.
Implementace SP do IS (III-4) garanti nově akred. SP do 20. 12.
Hodnocení ak. pracovníků (IV-2) ved. ústavů do 10. 12.

Zapsala: Gabriela Tammeová prof. PhDr. Irena Korbelářová, Dr., v. r.
děkanka


